
پرونده مافیای نفتی در کمیسیون اصل90
گروه سیاس�ی: پرونده های مختلف مربوط به مفاس��د 
اقتصادی همچنان در کمیس��یون اصل 90 مجلس باز 
بوده و رس��یدگی به آنها ادامه دارد. پرونده های مربوط 
به زمین خواری در دولت های گذشته و همچنین واریز 
نش��دن 4/5 میلیارد دلار درآمدهای نفتی به حس��اب 
خزان��ه در زمان دولت اصلاح��ات از جمله پرونده هایی 
است که هم اکنون در کمیته های اقتصادی و محرمانه 

کمیسیون اصل 90 مجلس پیگیری می شود.  
نایب رئیس  کمیسیون اصل 90 مجلس با اشاره به ادامه 
بررس��ی این پرونده ها در کمیسیون اصل 90 مجلس 
همچنین از بررس��ی پرونده مربوط ب��ه مافیای نفتی 
در این کمیس��یون خبر داد و گفت: برخی از افراد باند 
مافیای اقتصادی در بحث نفت و گاز در مجلس هفتم 
شناسایی شده و پرونده های آنها در کمیسیون موجود 
است. حسین اسلامی با بیان اینکه پرونده این مفسدان 
اقتصادی هنوز در کمیس��یون اصل 90 موجود است، 
افزود: برخ��ی از این پرونده ها همچنان در کمیته ویژه 
محرمانه در کمیسیون اصل 90 مفتوح است، اما برخی 
از آنها نیز به مراجع قضایی ارائه شده است. وی عملکرد 
این مفس��دان اقتصادی را در قالب اخلال در مناقصات 
و دخل و تصرف در پروژه های اقتصادی دانس��ت و در 
گفت وگو با ایلنا در پاس��خ به اینکه نتیجه پرونده های 
ارائه ش��ده به قوه قضائیه چه ش��ده اس��ت، افزود: آنها 
فرجه قانونی ای برای بررسی این پرونده ها و اعلام نتایج 
نهایی داشتند که این فرجه به پایان رسیده و ما از آنها 
درخواست کردیم که هرچه زودتر پاسخ این پرونده ها 
را ارائه دهند. نایب رئیس  کمیس��یون اصل 90، با بیان 
اینکه عمده پرونده های مافیای اقتصادی و نفتی مربوط 
به دولت های گذش��ته بوده است، افزود: خوشبختانه از 
زمان وزارت آقای غلامحسین نوذری در دولت نهم کاملا 
از اختلالات در مناقصات نفتی جلوگیری ش��ده و پای 
مافیای نفتی از این مناقصات بریده شده است. به گفته 
وی، دولت نهم بویژه در حوزه نفت و انرژی در مس��یر 

سالم سازی فعالیت های اقتصادی پیش می رود.

 توهین فائزه هاشمي 
به ملت و رئیس جمهور

گروه سیاسی: عصر دیروز و در همایش دوم خرداد که 
برای حمایت از میرحسین موسوی در سالن ورزشگاه 
آزادی برگزار ش��د، فائزه هاشمي، فرزند حجت الاسلام 
هاشمی رفسنجانی با بیان اینکه »از حضور در این جشن 
بزرگ به خودم مي بالم « در توهینی آشکار به ملت ایران، 
گفت: در شرایطي به س��ر مي بریم که نکبت، خفت و 
خواري نصیب ملت ایران ش��ده است. فائزه هاشمي در 
ادامه با یادآوری انتخابات نهم ریاس��ت جمهوری، رای 
پدرش را در سبد رای اصلاح طلبان تحلیل کرد و گفت: 
در انتخابات ریاست جمهوري 84 متاسفانه اصلاح طلبان 
با تعدد کاندیداها، فرصتی استثنایي را از دست دادند و 
اگر همه یکي شده بودند 17 میلیون راي اصلاح طلبان 
در برابر11 میلی��ون راي اصولگرایان بود.  وی در ادامه 
احمدی نژاد را نیز مورد توهین قرار داد و گفت: مطمئن 
هستم که اگر بر اثر خطاي ما این دولت پیروز شود،  امر 
بر این آقا )احمدی نژاد( مش��تبه مي شود و خود را امام 
زمان مي نامد و خطاهاي گذشته را با قدرت بیشتر ادامه 
مي دهد. چرا که مي گوید مردم با من و برنامه هایم موافق 
بودند و روش من درس��ت بوده اس��ت. فرزند هاشمی 
رفسنجانی در توصیه ای به کاندیداهای اصلاح طلب نیز 
گفت: به عنوان یك شهروند ایراني از آقایان موسوي و 
کروبي مي خواهم تا انتخابات رفاقت و دوستي هایشان را 
حفظ کنند؛  ما نباید میدان را به رقبا بدهیم و با عملکرد 
غلط  مان رقیب را اشتباه بگیریم و خوشبختانه در روش 
و منش میرحس��ین عقلانیت مشاهده مي شود. من به 
عنوان یك شهروند آرزو دارم وقتي به انتخابات نزدیك تر 
ش��دیم آن کسي که از نظر آراي مردم و نظرسنجي ها 
راي کمت��ري دارد به نفع آن یکي کنار برود تا بتوانیم 

شاهد پیروزي باشیم.

 شكوری راد:  رفسنجانی
 از نظر ما اصلاح طلب است

فارس: علی ش��کوری راد، عضو ش��ورای مرکزی جبهه 
مش��ارکت، هاشمی رفس��نجانی را دارای نقشي مثبت 
در عرص��ه سیاس��ی کش��ور دانس��ت و گف��ت: بنده 
هاشمی رفس��نجانی را اصلاح طل��ب می دانم. این فعال 
اصلاح طلب افزود: بنده هاشمی رفس��نجانی را مخالف 
سیاس��ت های دول��ت حاض��ر می دان��م و طیف��ی که 
میرحس��ین موسوی را پشت س��ر خود قرار داده است 
ش��امل مجموعه ای از اصلاح طلبان است که خودشان 
را اصلاح طل��ب می دانن��د و کس��انی که خودش��ان را 
اصلاح طلب نمی دانند اما از نظر ما خودشان اصلاح طلب 

هستند و  رفسنجانی از نظر ما اصلاح طلب است.  

 کروبی: 
طرفدارانم به جلسات دیگران نروند

ایسنا: دبیرکل حزب اعتماد ملی گفت: من مخالف کنار 
رفتن سایر کاندیداها یعني آقایان موسوی، احمدی نژاد 
و رضای��ی هس��تم؛ معتقدم ای��ن افراد بای��د بمانند و 
فعالیت های شان را انجام دهند. مهدی کروبی درجمع 
تعدادی از خبرنگاران خبرگزاری های ایس��نا و ایلنا با 
اشاره به جلسه سخنرانی خود در دانشگاه آزاد نجف آباد 
و انتقاد شدید از تشکیلات موسوی نیز اظهار کرد: من 
هرچه تلاش کردم جلسه آرام شود، نشد. مطمئنم که 
دو راه بیش��تر نداشتم؛ یا اینکه تندی کنم و جلسه را 
آرام کنم یا جلسه را ترک کنم. همان طور که می دانید 
اهل ترک جلسه نیستم و معتقدم اگر حادثه ای هم در 
جلس��ه ای اتفاق بیفتد و سر مرا بشکنند، باید سرم را 
پانسمان کنم و به جلسه برگردم اما عده ای به دنبال این 
بودند که من جلسه را ترک کنم و رسما نمی گذاشتند 
جلسه را اداره کنم. کروبی خاطرنشان کرد: باید تحمل 
کنیم و اجازه دهیم دوس��تان بحث های ش��ان را انجام 
دهند، تاکید هم دارم که طرفداران من در جلسات دیگر 
نروند و اجازه دهند هرکس��ی بتواند جلسه اش را اداره 
کند. اگر هم کسی به جلسه  ما آمد می توانند سوال های 
تیغ دار بپرسند اما جلسه را بر هم نزنند؛ چراکه این به 

نفع هیچ کدام از ما نیست. 

پارلمان

گروه سیاسی: محمود احمدی نژاد، رئیس جمهوری اسلامی 
ایران عصر دیروز در چهاردهمین نشست خبری خود از آغاز 
ریاست جمهوری و در نخستین کنفرانس خبری سال جدید 
خود، میزبان نمایندگان رسانه های داخلی بود. رئیس جمهور 
در این نشست به اظهار نظر در باره موضوعات مهمی چون 
ترکیب کابینه آینده و ش��اخصه های اعضای کابینه، رش��د 
اقتصادی کشور و موجودی حساب ذخیره ارزی، اشتباهات 
تخریب کنندگان دولت، اس��تقلال رئیس جمه��ور، مذاکره 
ب��ا آمریکا، دیپلماس��ی دولت نهم، تبلیغ��ات انتخاباتی در 
صداوسیما و اجحاف به دولت در این زمینه، دلایل تخریب 
دولت و... پرداخت.  دکتر احمدی نژاد در ابتدای این نشست 
خبری به 3 خرداد، سالروز آزادسازی خرمشهر اشاره کرد و 
با بیان اینکه »خرمشهر به دست رزمندگان الهی ما و ملت 
بزرگ ایران آزاد شد« گفت: آزادی خرمشهر یك هدیه الهی 
به ملت ایران بود و سرآغاز دوره جدید یك نبرد بین جبهه 
یکپارچه زورگویان و دنیاپرستان در برابر یك ملت مظلوم و 
صالحان و نقطه نبرد بین مؤمنان، پاکان و صالحان در برابر 

شیاطین و افراد ضدبشر بود. 
کابینه ای بدون سران گروه ها  

پ��س از اتم��ام س��خنان رئیس جمهور، طرح پرس��ش 
خبرنگاران آغاز شد. احمدی نژاد در پاسخ به سوال خبرنگار 
روزنام��ه جام جم در رابطه با کابینه 70 میلیونی و انتقادات 
برخی مبنی بر اس��تفاده نش��دن از همه ظرفیت ها در این 
کابینه گفت: تعهد ما به 70 میلیون بوده و آشکار است که 
کابینه متعلق به توده های مردم است، اکنون صمیمی ترین 
رابطه بین اعضای کابینه و توده های مردم برقرار است و عموم 
م��ردم، دولت را متعلق به خود می دانند و دولت نیز خود را 

قطره ای از این دریا می داند. 
احمدی نژاد با بیان اینکه هیچ کدام از اعضای کابینه جزو 
س��ران گروه ها و دستجات نبوده و از متن مردم هستند، در 
پاسخ به سوال خبرنگار فارس درباره همسویی اروپا و آمریکا 
و برخی از جریانات داخلی از جمله سران دولت های گذشته 
در تخریب این دولت و وجود اشتراک لفظی میان آن ها نیز 
گف��ت: کابینه 70 میلیونی در کنار ملت احس��اس تنهایی 
نمی کند، شاید برخی کسانی که در سازوکارهای اداری کشور 
باید دولت را یاری دهند احس��اس تنهایی کنند،  اما درباره 
کابینه 70 میلیونی اینگونه نیست. وی تصریح کرد: اینکه چرا 
چنین اشتراک لفظی بین دشمنان خارجی و برخی داخلی ها 
وجود دارد، باید از خودشان بپرسید اما ما به آرمان هایی که 

ملت ایران پای آن ایستاده است وفادار بوده و خواهیم بود.
بیشترین رقم موجودی حساب ذخیره ارزی  

در ادامه، خبرنگار ایلنا با اشاره به وضعیت اقتصادی کشور 
از رئیس جمهور پرس��ید، شما چگونه از پیشرفت اقتصادی 
ایران خبر می دهید؟  احمدی نژاد نیز اینگونه پاس��خ داد: ما 
عمیقا معتقدیم که وضع اقتصاد امروز ایران با ثبات و مناسب 

است و البته این به معنای عدم وجود مشکلات نیست. 
وی با بیان اینکه وضعیت اقتصاد کش��ور در مقایس��ه با 
اقتصاد جهانی مشخص می شود، تصریح کرد: اکنون در همه 
جای دنیا اقتصاد ش��ان دارای رش��د منفی است اما در ایران 
رشد بالای 5 و 6 درصد را داریم و در حال تجربه کردن آن 
هستیم. از سال 84 تا 87 نیز متوسط نرخ رشد 6/2 درصد 
را تجربه کردیم که این یك شاخص قوی است؛ همین امروز 
ما ی��ك کارخانه فولاد را افتتاح کردیم، می بینید که تقریبا 
همه کارخانجات فولاد دنیا با کاهش تولید مواجه ش��ده اند 
اما ما حتی با افزایش تولید فولاد مواجه هس��تیم و در همه 
بخش ها اینگونه اس��ت و این به معنای حرکت رو به رش��د 
اقتصاد ایران است. رئیس جمهور درباره حساب ذخیره ارزی با 
بیان اینکه بعضی ها به آمارهای تخصصی اي که بیان می شود، 
توجه نمی کنند، هزینه کردن دولت از حساب ذخیره ارزی را 
منوط به تصمیم مجلس دانست و در عین حال گفت: شما 
به حساب تعهدی اشاره کردید که این حساب در دولت نهم 
بیشترین رقم موجودی را داشته است و در حساب نقدی هم 

امروز بیشترین رقم موجودی وجود دارد.
خطاهای تخریب کنندگان  

احمدی نژاد در پاس��خ به سوالی درباره مطالب تخریبی 
که از سوی کاندیداها علیه رئیس جمهور و دولت نهم مطرح 
می شود، هم گفت: آنها دو خطا مرتکب می شوند؛ اول اینکه 
طبق قانون، تخریب جرم است و دوم، اتهاماتی وارد می کنند 
که بعدا نمی توانند آن ها را اثبات کنند. وی تصریح کرد: در 
این چهار سال بویژه سه ماه اخیر بنده برای منافع کشور در 
مقابل آنگونه حرف ها سکوت کردم و فکر کردم که ورود ما 
به اینگونه مسائل خدمت رسانی را با مشکل مواجه می کند اما 
در مناظره ها برخی از حرف ها را تشریح می کنم. وی تصریح 
کرد: برخی ها طوری حرف می زنند که انگار یك کشور بدون 
مشکل و  تر و تمیز تحویل ما داده اند، در حالی که پرونده همه 
آنها مشخص است و طوری عمل کردند که ما مجبور شدیم 

آن را در مقابل ملت قرار دهیم. 
رئیس جمهوری که برایش تصمیم می گیرند  

خبرنگاری از رئیس جمهور پرسید، در صورت پیروزی 
در انتخاب��ات آیا تغییرات��ی در کابینه خواهید داش��ت؟ 
رئیس جمهور پاسخ داد: من مشغول ارزیابی کار همکارانم 
هستم و هر تصمیمی که به نفع ملت باشد اتخاذ خواهم 
کرد؛  کسی که دیگران برایش تصمیم بگیرند، رئیس جمهور 

خوبی نخواهد بود. 
در خانه نشستن و...   

رئیس جمهور در ادامه نشست مطبوعاتی خود در پاسخ 
به سوال خبرنگار ایرنا مبنی بر اینکه »در سیاست خارجی، 
عملکرد دولت خود را چگونه می بینید« گفت: یکی از ارکان 
مهم دولت مدیریت سیاست خارجی است. شما ذهن خود 
را به چهار سال قبل برگردانید و ببینید ما چهار سال قبل در 
چه شرایطی بودیم و امروز در چه شرایطی بسر می بریم. ما 
به دنبال سیاست خارجی فعال و اثرگذار بوده ایم و با تکیه بر 
منابع ذاتی اقتدار ملی، سیاست خارجی خود را پیش برده ایم 
و همین کسانی که امروز به دنبال گفت وگو با ایران هستند 
و می گویند باید بنش��ینیم و مسائل را بررسی کنیم، در آن 
زمان می گفتند باید ایران را از صحنه جغرافیا حذف کنیم؛ 
چنانک��ه روزانه ما را به حمله نظامی تهدید می کردند و من 
فکر می کنم مقایسه این دو وضعیت نشان دهنده اثر سیاست 
خارجی ماست. وی گفت: ما معتقدیم هر کس در خانه خود 
بنشیند که از دشمن استقبال کند، طعم ذلت را می چشد؛ 

اما این دولت با کمترین هزینه بلکه هزینه نزدیك به صفر، 
اهداف بلند سیاست خارجی خود را محقق کرد.

وی افزود: دشمنان دیگر قادر به تهدید نظامی نیستند 
چرا که حمله نظامی به تاریخ پیوسته است.

تبلیغات انتخاباتی صدا و سیما به نفع رقباست  
احمدی نژاد در ادامه در پاسخ به سوال خبرنگار شبکه خبر 
مبنی بر اینکه »نظرتان درباره برنامه های صدا و سیما برای 
کاندیداها چیست؟« گفت: من مطلبی را می گویم که نقد به 
صدا و سیما نیست، می خواهم شرایط را بگویم که چه کسانی 
باید ادعا کنند ولی ادعا نمی کنند و ساکتند، ولی عده ای دیگر 
ادع��ا می کنند. دو دوره قبل را در ذهن خود بیاورید. دولتی 
مستقر بود و رئیس دولت برای دور دوم نیز کاندیدا بود، شما 
ببینید در دوره قبل مجموعه تبلیغات به چه شکل بود. وی 
گفت: بالاخره دولتی که مس��تقر است کار می کند، زیر بار 

مسؤولیت است و در معرض سوالات قرار دارد. 
احمدی نژاد گفت: حتی یادم هس��ت در سه، چهار دوره 
قبل که دولتی مس��تقر بود و رئیس دولت نیز کاندیدا بود، 
عملکرد دولت به صورت مفصل از تلویزیون پخش می شد. 
برخی اعتراض کردند چرا این گونه مفصل برنامه ها و عملکرد 
دولت پخش می شود، آن فرد که کاندیدا بود گفت، چرا نباید 
عملکرد دولت به صورت مفصل پخش شود و اکنون باید این 

عملکرد پخش شود و مردم بدانند دولت چه کرده است. 
رئیس جمهور گفت: اکنون بیش از س��ه ماه است که به 
بهانه انتخابات و تبلیغ��ات انتخاباتی و خارج از زمان قانونی 
ع��ده ای فعالیت تبلیغاتی کرده ان��د و نوک تیر حملات آنها 
به س��مت دولت بوده است. دوستان در صدا و سیما گفتند، 
اگر کامل عملکرد دولت و خبرهای روزانه دولت را بخواهیم 
پخش کنیم ممکن است برخی حمل بر تبلیغات کنند. آنها 

گفتند، باید فعالیت های روزانه دولت را کمرنگ منتشر کنیم، 
من نیز گفتم اشکالی ندارد. احمدی نژاد گفت: افرادی خارج 
از زمان تبلیغات اقدام به تبلیغات کردند و شما می دانید که 
تبلیغات رسمی از دیروز]پریروز[ آغاز شده است، آنها مدعی 

هستند اخبار دولت نباید از صدا و سیما پخش شود. 
وی ادامه داد: مجموعه طراحی هایی که انجام ش��ده در 
صدا و سیما درست مانند دوره قبل است؛ دوره ای که رئیس 
دولت کاندیدا نبود و در برنامه هایی که اکنون تدوین ش��ده 

است، کفه سنگین به نفع رقبای دولت است. 
احمدی نژاد گفت: البته ایرادی ندارد و من خودم خواستم 
که حرف ها زده ش��ود. رئیس جمه��ور در ادامه گفت: من از 
دوس��تان در صدا و سیما که فضای گس��ترده ای در اختیار 
رقبای دولت قرارداده اند تا حرف های مفید خود را در اختیار 

مردم قرار دهند، تشکر و قدردانی می کنم.
میوه عراق در سعدآباد  

احمدی نژاد در ادامه در پاسخ به انتقادهای مطرح درباره 
سیاست خارجی دولت نهم با یادآوری این نکته که »سیاست 
خارجی دولت بسیار روشن است«  سیاست تنش زدایی دولت 
قبل را مورد بحث قرار داد و افزود: در دولت قبل سیاس��ت 
تنش زدایی اعمال شد که نتیجه آن را دیدیم؛ در افغانستان با 
ناتو همراهی کامل شد اما به محض استقرارشان کشور ما را 
کنار گذاشتند و از ایران خواستار  500 میلیون دلار کمك به 
بازسازی افغانستان شدند، در حالی که بیش از 30 سال است 
ما پذیرای بیش از 2/5 میلیون افغان در کشورمان هستیم، 
طولانی ترین مرزها را با آنها داریم و تحولات آنجا بیشترین 
تاثیر را بر ایران دارد. وی افزود: طرف های غربی مزد همراهی 
دولت گذشته در بحث عراق را نیز کف دستش گذاشتند و 
به رغ��م همراهی ایران با آنها بعد از اس��تقرار در عراق اعلام 
کردند، »گام بعدی ما ایران اس��ت« و بحث هسته ای را نیز 
پیش کشیدند. احمدی نژاد همچنین نتیجه دیگر سیاست 
تنش زدایی دولت گذشته را پلمب تاسیسات هسته ای و نیز 
مطرح ش��دن ایران به عنوان محور شرارت عنوان کرد و در 
این باره با اشاره به اظهارات بلر، نخست وزیر سابق انگلستان، 
 گفت: در اوج اجرای سیاس��ت تنش زدای��ی، ایران را محور 
شرارت اعلام کردند و بلر گفت، »ما میوه عراق را در سعدآباد 
چیدیم«. وی افزود: قبل از آن نیز این مساله تجربه شده بود 
و در شرایطی که اظهار داشتند، »ما سیاست تنش زدایی را 

اجرا می کنیم« ده ها قطعنامه به نام حقوق بشر علیه ما صادر 
کردند، همچنین بحث گفتمان و نظارت بر انتخابات ایران را 

مطرح کردند که برخی از آن استقبال کردند. 
تحقیر ملت در سایه تنش زدایی  

احمدی ن��ژاد در ادامه ب��ا بیان اینکه » ب��رای مدیریت 
سیاست خارجی باید ماهیت نظام سلطه و اقتدار ملت ایران 
را شناخت«، افزود: تحقیری که در سایه سیاست تنش زدایی 
بر ملت ایران تحمیل شد، در طول تاریخ بی سابقه است؛ لذا 

نباید کسی اجازه دهد عزت ملت ایران خدشه دار شود. 
وی گفت: باید ببینیم امروز کجا هستیم، آن موقع معاهده 
پاریس را داشتیم که تاکید کرده بودند بعد از  10 سال مذاکره 
می توانید 10 سانتریفیوژ آزمایشی داشته باشید،  ملت این 
روش برخورد را نمی پسندد. ما اعلام کردیم سیاست خارجی 

ما فعال، اثرگذار و در جهت دفاع از حقوق ملت است. 
احمدی نژاد ادامه داد: امروز باید ببینیم در چه شرایطی 
قرار داریم، تهدیدهای زیادی مطرح و قطعنامه صادر کردند، 
چه ش��د؟ در طول س��ال ها از ترس صدور این قطعنامه ها 

عقب نشینی شد و آنها جلو آمدند. 
رئیس جمهور همچنین با اش��اره ب��ه اینکه »طرف های 
غربی نمی توانند کاری علیه ملت ایران انجام دهند« گفت: 
اگر از ترس قطعنامه ها و شورای امنیت عقب برویم، آنها جلو 
می آیند؛ به گونه ای که ادعاهایی درباره ترتیبات امنیتی که 
ماموران آژانس در هر زمان هر نقطه از ایران را که بخواهند 
بتوانند بازرسی کنند، مطرح کردند که در این دولت، این امر 
باطل شد. رئیس جمهور همچنین با انتقاد از اجرای پروتکل 
الحاقی توس��ط دولت گذشته بدون تصویب مجلس، گفت: 
یك بار برای همیشه در برابر قطعنامه ها ایستادیم و راهکار 
شکستن آنها را پیدا کردیم؛ چه کسی احساس کرد ما تحریم 

ش��ده ایم؟ مگر اینکه عده ای توهین کردند و گفتند، دولت 
نمی تواند اقتصاد را اداره کند. 

بازی پرتقال ها  
در ادامه خبرنگار خبرگ��زاری مهر از احمدی نژاد درباره 
بحث پرتقال های اسرائیلی پرسید که رئیس جمهور با اشاره 
به اینکه »می خواستم این مساله را در مناظره مطرح کنم« 
اظهارکرد: برخی اوقات انسان از دیدن چنین مسائلی متاسف 
می ش��ود. حضور ما در ژنو آثار خود را در دنیا نشان داد و در 
حالی که صهیونیست ها و بدخواهان ملت ایران در شرمندگی 
بودند و عملکرد  200 س��اله آنه��ا در یك دادگاه بین المللی 
انسانی محکوم ش��ده بود،  عده ای بازی راه انداختند و آن را 
منتسب به دولت کردند و کسی اظهار نظر کرد که » این را 

باور کنیم یا ژنو را؟« من برای آنها متاسفم. 
وی اف��زود: آن ق��در این قضی��ه افتضاح ب��ود که خود 
صهیونیس��ت ها آن را تکذیب کردند. برچس��بی را در ایران 
چاپ کردند که عوامل آن شناسایی شده اند و آنها را معرفی 
می کنیم، کس��انی که این کار را کردند یك بازی ابتدایی و 
بچه گانه را ترتیب دادند که در زمان دفاع مقدس نیز چنین 
اتفاقی روی داده بود. برخی نیز استفاده انتخاباتی از آن کردند 
که ما برای آنها نیز متاسفیم. خبرنگار مهر در پرسش دیگری 
از رئیس جمهور درباره پیش بینی اش درباره نتایج انتخابات 
پرسید که وی در پاس��خ گفت: انتخاب ملت ایران انتخاب 
قاطع خواهد بود که مانند گذشته نتیجه آن منشأ تحول و 
تغییر سازنده و مفید برای ملت ما و کل جامعه بشری خواهد 
بود. مهم این است که رای ملت ایران تحت هر شرایطی ادامه 

یابد و ما تابع انتخاب ملت ایران هستیم. 
پیگیری »از کجا آورده اید؟«  

 رئیس جمهور در ادامه در پاس��خ به پرسش خبرنگاری 
درباره اینکه »اگر در ای��ن دوره نیز به عنوان رئیس جمهور 
انتخاب ش��وید، تجارب خود را برای برخورد با سرمایه داران 
غارتگر به کار خواهید بست و قانون »از کجا آورده اید؟« را به 
اجرا خواهید گذاشت؟«، گفت: در مجلس هفتم لایحه ای را 
تقدیم کردیم که مضمونش همان بحث »از کجا آورده اید؟« 
بود. درخواس��ت کردی��م هیاتی به اموال تم��ام مدیران در 
رده های گوناگون رس��یدگی کند و اگر افزایش��ی از طریق 
ناصحیح بوده، اعلام و به دادگاه معرفی کند، ولی متاسفانه 
در همین جنجال های تبلیغاتی علیه دولت این لایحه کنار 

گذاش��ته ش��د اما به فضل الهی ما مجددا ای��ن لایحه را به 
مجلس خواهیم داد. یك بار و برای همیشه هر کس در طول 
این 30 سال در مناصب مختلف قرار گرفته است، این دولت 
بدون س��ر و صدا اموال او را بررسی خواهد کرد تا اگر از راه 

ناصحیح بود، هم به دادگاه معرفی کند و هم به ملت. 
وی اف��زود: ان ش��اءالله مجددا این لایح��ه را به مجلس 
خواهیم داد و اگر برس��یم بعد از انتخابات بلافاصله این کار 
ص��ورت خواهد گرفت. رئیس جمهور گفت: بگذاریم یك بار 
س��احت مدیران کش��ور از اتهاماتی که به واسطه عملکرد 

عده ای محدود به آنها وارد می شود، زدوده شود. 
 دقیقه توهین 45

رئیس جمهور در ادامه در پاسخ به پرسش خبرنگار باشگاه 
خبرنگاران جوان درباره نمونه ای از تلخ و شیرین های دولت 
نهم و برخی موانع و فشارهایی که از بیرون بر دولت وارد آمده 
است، گفت:  در این باره حتما با مردم قبل از انتخابات یا به 
شکل زنده یا در فیلمی که پخش می شود، گفت وگو می کنم. 
یك دولت بر س��ر کار می آید، چه باید بکنیم و دیگران چه 
باید بکنند؟ ما وارد بسیاری از دام ها نشدیم، ولی فشارهای 
زیادی را تحمل کردیم؛ مثلا در موضوع هس��ته ای فشاری 
که در داخل برای به س��ازش کشاندن بر دولت وارد کردند، 
کمتر از فشاری که از بیرون وارد می شد، نبود. در همان حال 
عده ای موضوع گوجه فرنگی را مطرح می کردند، در حالی که 
در زمانی که سرما زود می رسد، در مناطق معتدل ما زمین ها 
متوقف می شود و در مناطق گرمسیری هنوز گوجه فرنگی 
به بازار نیامده، این مس��اله را همیشه داشتیم ولی دائم تیتر 
زدند که وضع اقتصاد خراب و بحرانی است، در زمانی که آنها 
می خواستند بگویند ما منزوی هستیم، تیتر می زدند » دولت 
ایران منزوی ش��د، شکست خورد، هزینه ها زیاد شد« واقعا 
این فشارها علنی شد و فشاری که وارد می کردند، در طرفی 
عده ای طرح س��ازش را تئوریزه کرده و آورده بودند، مفصل 
صحبت کردند و بنده هم مخالفت کردم. مستقیما به خود 
من توهین کردند، آنها می گفتند بن بست است،  خطر است، 
جنگ می شود و کشور در خطر است، من استدلال می کردم 
کشور در خطر نیست و جنگ و هزینه  سنگینی هم در کار 
نیست، اگر هزینه سنگینی هم در کار باشد، باید این هزینه 
را بپردازیم برای جلوگیری از هزینه های بزرگ تر.  45 دقیقه 
یکی، دو نفر به من توهین کردند و من لبخند می زدم، من 
به آنها گفتم هر قدر توهین کنید تحلیل شما را که از موضع 
محافظه کاری و نشناختن محیط بین المللی و اعتلای ملت 

ایران است، نخواهم پذیرفت. 
مافیای نفت  

رئیس دولت نهم در پاس��خ به پرسش خبرنگار روزنامه 
ابتکار مبنی بر اینکه ش��ما از مافیای نفت س��خن گفتید و 
ق��وه قضائیه اعلام کرد که چنین چیزی وجود ندارد؛ گفت: 
باید عینك خود را عوض کنند و البته جای سوال است که 
چرا علیه رئیس جمهوری اظهار نظر می شود. احمدی نژاد در 
پاسخ به پرس��ش خبرنگار روزنامه اقتصاد پویا درباره علت 
برخی رفتارها با دولت نهم اظهار داش��ت: در آینده نزدیك 
علت این رفتارها را کالبدش��کافی و روانشناس��ی می کنم. 
احمدی نژاد افزود: البته باورم این است که بزرگ ترین اشتباه 
سیاستمداران این است که هوشمندی ملت ایران را دست 
کم گرفته اند. وی با بیان اینکه اش��تباهی فاحش است که 
مردم را دس��ت کم بگیریم، افزود: مردم همواره از مدیران و 
سیاستمداران جلوتر حرکت کرده اند و نمی توان گفت که این 

بار خصلت خود را از دست داده اند. 
نفت و کاریكاتور  

رئیس جمهور همچنین در پاسخ به پرسش روزنامه  عصر 
اقتصاد درباره فروش اوراق مشارکت نفت گفت: بعضي  حرف 
ما را وارونه جلوه دادند. کاریکاتور ما را هم کشیدند که خود 
این جرم است، ولي ما دنبال نکردیم. بحث ما این بود که براي 
سرمایه گذاري در اکتشاف نفت تا حالا از شرکت هاي خارجي 
مي آمدند و سرمایه گذاري توسط شرکت هاي خارجي صورت 
مي گرف��ت، در این دولت اصرار کردیم خود ش��رکت نفت 
سرمایه گذاري کند. آنچه بنده گفتم چیزي نبود که دفعتا به 
ذهن رسیده باشد و بیان کنم، بلکه یکسال روي این مساله 
کار کارشناس��ي شده و بحث یك روز و دو روز نیست، حالا 
آماده  عملیاتي شدن اس��ت و بانك مرکزي نیز آماده است 
اوراق مش��ارکت م��ردم را در اختیار بگ��ذارد، ولي این بدان 
معنا نیست که سرمایه گذاري از جانب خارجي وجود ندارد. 
درخواست سرمایه گذاري از جانب خارجي ها زیاد است؛ اما ما 

گفتیم ملت ایران هم در این کار شریك شوند. 
کلینتون را جدی نگیرید  

رئیس جمهور در ادامه در پاسخ به سوال خبرنگار العالم 
مبنی بر اینکه »هیلاری کلینت��ون، وزیر خارجه آمریکا 
اعلام کرده اس��ت، در صورتی که ایران به خواس��ته های 
ما توجه نکند مجازاتی همگانی علیه ملت ایران در نظر 
خواهیم داشت، نظر شما در این ارتباط چیست؟« گفت: 
ای��ن حرف ها را جدی نگیرید. وی افزود: لطف کردند که 
نمی خواهند تنها مجازات کنن��د و گفته اند می خواهیم 
جمعی مجازات کنیم. رئیس جمهور ادامه داد: این حرف ها 
را جدی نگیرید، ش��رایط دنیا عوض ش��ده است و برای 

مدیریت جهانی همه باید مشارکت کنند. 
 روابط سازنده و اعتقادی با روحانیون 

در پایان نیز خبرنگار رسانیوز از رئیس جمهور درباره 
آنچه الق��ای وجود کدورت بین دول��ت و مراجع خواند، 
پرسید که رئیس جمهور در پاسخ با بیان اینکه »ما دفتری 
برای ارتباط با علما در قم دایر کرده ایم که مسؤولیت آن با 
آقای سقای بی ریاست« خاطرنشان کرد: این دولت،  دولتی 
مکتبی است که ادبیاتش برآمده از عمق اسلام ناب است 
و ما هیچ کجا ابایی نداریم که بگوییم به دنبال پیامبران 
و دینداری هستیم. وی افزود: این حرف ها نیز مانند باقی 
بحث ها یکس��ری تبلیغات و القائات است اما رابطه ما با 
علما و روحانیت روشن، سازنده و اعتقادی است و قریب 
به اتفاق علم��ا و روحانیون از دولت و جهت گیری هایش 
حمایت می کنند. احمدی نژاد در پایان با تاکید بر اینکه 
این قبیل ادعاها، ساخته و پرداخته بدخواهان است، افزود: 
این ادعاها هیچ پایه و بنیانی ندارند و نباید به آنها پرداخت. 
روابط ما با علما تنظیم ش��ده است؛ به گونه ای که سال 
گذش��ته در محضر آیت الله بهجت )ره( بودیم که ایشان 

بیش از یك ساعت برای ما صحبت کردند. 

با موافقت رهبر معظم انقلاب انجام می شود 
 عفو و تخفیف مجازات 80 نفر
 از محكومان نیروهای مسلح

وطن امروز: حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب 
اسلامی، به مناسبت س��الروز حماسه فتح خرمشهر با 
عفو و تخفی��ف مجازات 80 نفر از محکومان س��ازمان 
قضایی نیروهای مسلح موافقت کردند. آیت الله هاشمی 
شاهرودی، رئیس قوه قضائیه در نامه ای عفو و تخفیف 
مج��ازات 80 نفر از محکومان را که پرونده آنها در اداره 
کل عفو و بخش��ودگی مورد بررسی واقع و حائز شرایط 
تشخیص داده شده اند، درخواس��ت کرده بود که مورد 

موافقت مقام معظم رهبری قرار گرفت.

بذرپاش در واکنش به نطق تلویزیونی میرحسین:
موسوی نماینده 24 سال مدیریت 

اجرایی قبل از احمدی نژاد است
گروه سیاسی:  اولین نطق انتخاباتی میرحسین موسوی 
در تلویزیون که بخش عمده ای از آن به انتقادات وی به 
محمود احمدی نژاد اختصاص داده ش��ده بود، منجر به 
آن ش��د تا خبرگزاری فارس در این باره گفت وگویی را 
با مهرداد بذرپاش،  مدیر مسؤول روزنامه »وطن امروز«  
انجام دهد. مهرداد بذرپاش با ارزیابي نخس��تین برنامه 
تبلیغاتي میرحسین موس��وي که از سیماي جمهوري 
اس��لامي ایران پخش ش��د،  گفت:  متاس��فانه در این 
گفت وگو ش��اهد آن بودیم که وي بیش از آنکه به بیان 
دیدگاه هاي خود بپردازد، بر اثر مشاوره هاي نسنجیده به 
پراکنده گویي پرداخت و نتوانس��ت دیدگاه ها و نظرات 
ش��خصي خود را بی��ان کند؛ چنانکه به نظر مي رس��د 
صحبت هاي وي القائات و مشاوره هایي متضاد و متناقض 
است. بذرپاش اضافه کرد:  با توجه به عدم حضور20 ساله 
میرحسین موسوي در صحنه مدیریتي و سیاسي کشور و 
به تبع آن نبود اظهارنظری  درباره موضوعات مختلف در 
این سال ها،  چهره مثبتي از وي ترسیم شده بود اما نطق 
تلویزیوني وي موجب ش��د تا بخشي از تصورات مثبت 
از وي در اذه��ان فرو ریزد. وي با بیان اینکه مش��خص 
نیست اگر در 8 سال نخست وزیري وي،  رهبري داهیانه 
حضرت امام)ره( و ش��خصیت مدیر و ارزش��مند رهبر 
معظم انقلاب در جایگاه ریاست جمهوري نبود، چه بر سر 
کش��ور مي آمد،  خاطر نشان کرد:  معتقدم در این نطق 
تلویزیوني نتوانستیم حتي چهره همان نخست وزیر دهه 
اول انقلاب را هم به صورت عادي ببینیم و متاسفانه سطح 
ادبیات،  نقطه نظرات و نگاه مدیریتي وي نیز بسیار دور از 
انتظار بود. بذرپاش با اشاره به عضویت مهندس موسوي 
درمجمع تشخیص مصلحت نظام و لزوم آگاهی وی از 
تحولات روز کشور، گفت:  با این وجود وي در این نطق 
انتخاباتی به گونه اي سخن مي گفت که گویي بعد از 20 
سال از خارج به کشور آمده  و بعد از چند سفر انتخاباتي و 
صحبت کردن با افراد محدودی در شهرهاي مختلف  به 
مشکلات مردم پي برده است.  وي با مقایسه صحبت هاي 
موس��وي و عملکرد رئیس جمهوري در س��فر به همه 
شهرهاي کشور،  اظهار داشت:  مشکلات مردم چیزهایي 
نیس��ت که از چشم کسي که دوبار به همه کشور سفر 
کرده و از نزدیك با مسائل ریز و درشت آشناست، مغفول 
مانده باشد و مردم خود گواهي بر این مدعایند. بذرپاش 
چهره اي که اکنون از مهندس موسوي به تصویر درآمده 
را  نمادي از 24 س��ال، شامل دوران نخست وزیري وي 
و دوران ریاست جمهوري هاشمي رفسنجاني و خاتمي، 
دانست و گفت:  همانطور که موسوي در نطق تلویزیوني 
خود گفت،  مشاور آقایان هاشمي رفسنجاني و خاتمي 
بود اما وي به نمایندگي از این 24 س��ال،  بدون اینکه 
 پاس��خ دهد آن 24 سال چه بر س��ر کشور آمده است، 
 4 س��ال دولت احمدي نژاد را مورد هجوم قرار مي دهد،  
در حالي که باید پرس��ید، آیا موسوي مي پذیرد که باید 
به همه ابهامات 24 سال گذشته و سوالات مردم و انبوه 
مطالبات معطل مانده آنها پاسخ دهد و اگر همه تجاربي 
که از دولت هاي گذش��ته گفته مي شود این باشد، پس 
واي ب��ر ما که در آن دوره مدیریت چه بر ما گذش��ت. 
بذرپاش، اشارات میرحسین موسوي به مساله واردات را 
ابتدایي خواند و گفت:  صحبت هاي وي اقتصاد کوپني 
ده��ه 60 و اقتصاد جایگزیني واردات که همراه جنگ و 
بحران اس��ت را به ذهن متبادر مي کن��د. وي ادامه داد:  
مگر مي ش��ود بخواهیم تورم را کنترل کنیم اما درها را 
به روي بازارهاي خارجي ببندیم و اینکه برویم بیخ گوش 
اب��ر قدرت دنی��ا در آمریکاي لاتین ک��ه حیات خلوت 
آمریکاست،  هم حامي سیاسي براي خودمان پیدا کنیم 
و بازارهاي اقتصادي این کشورها را هم متوجه صنایع و 
تولی��دات خود کنیم،  آیا غیر از یك راهبرد مقتدرانه و 
استراتژي دوراندیش��انه است؟  آیا این براي کشور هنر 
نیست که در عمق استراتژیك آمریکا،  نفوذ سیاسي و 

اقتصادي پیدا کند؟ 
 مدی��ر مس��ؤول روزنامه »وطن امروز«  توس��عه روابط 
سیاسي و اقتصادي و بازارهاي بین المللي با کشورهاي 
مختل��ف را از جمله مهم تری��ن دس��تاوردهاي دولت 
احمدي نژاد خواند و حمله به این اقدامات را زیر س��ؤال  
بردن عقل و تدبیر دانست. وي ادامه داد:  توسعه بازارهاي 
بین المللي و ارتباطات و توس��عه بازارهاي صادراتي چه 
تناقضي مي تواند با منافع ملي ما داشته باشد و مگر این از 
اجزاي مهم منافع ملي ما نیست؟ بذرپاش با انتقاد از این 
سخن موسوی که »ما باید ابتدا خود قوي شویم و بعد به 
فکر لبنان و غزه باشیم« گفت:  امروز دیگر هر کسي که 
از دیپلماسي چیزي مي داند، به این مساله اذعان دارد که 
سیاست خارجي و در واقع امنیت کشورها یکي از مهم ترین 
مولفه هایش در آن سوي مرزها تعیین مي شود.  تأمین 
منافع ملي کشور در جهان در گرو برنامه ریزي گسترده 
بین المللي است. این چه راهبردي است که مي خواهد 
مرزه��اي امنیت ملي ما را به داخل مرزهاي جغرافیایي 
خودمان بکشاند و بعضا حرف هاي نسنجیده اي شنیده 
مي ش��ود که با بیان مس��ائل قومیت ها به واسطه راي و 
نگاه ابزاری به مس��اله قومیت، مي خواهد حتي مرزهاي 
قومیتي را به عنوان مرزهاي امنیتي تعیین کند. کجاي 
این حرف هاي موس��وي با آموزه هاي دیني و آموزه هاي 
شهیدان بهشتي و مطهري تناسب دارد؟ مهرداد بذرپاش 
در پایان خاطر نشان کرد:  امروز پیروزي هاي لبنان و غزه 
به واسطه بازگشت واقعي سیاست خارجي ما به اندیشه ها 
و تفکرات اصیل امام راحل،  ما را به عنوان یك ابرقدرت 

منطقه اي نمودار ساخته است.   

سياست2اخبار

احمدی نژاد در نشست خبری با رسانه های داخلی:   

حساب ذخيره ارزي بيشترين رقم موجودي را دارد
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خرمشهر خرم ترين شهر ايران می شود
محمود احمدی نژاد پیش از ظهر دیروز در مراسم گرامیداشت سالروز آزادسازی خرمشهر که در مسجد جامع این شهر برگزار 
شد، با تاکید بر اینكه آزادسازی خرمشهر لطف ویژه و هدیه الهی بود، اظهار داشت: بالاترین نقطه پیروزی و تثبیت کننده پیروزی 
و یأس دشمنان از تحقق اهداف شوم، سوم خرداد اتفاق افتاد و ملت ایران روز به روز به سمت جلو و فتح قله ها حرکت کرده، 
دکتر احمدی نژاد با اشاره به اینكه دشمنان تلاش کردند خرمشهر و خرمی خرمشهر را از ملت ایران بگیرند و به ظاهر توانستند 
شهر را تخریب کنند، تاکید کرد: باوجود کارشكنی های بدخواهان و مستكبران، با نشاط و اراده مردم، خرمشهر آباد می شود و به 
خرم ترین شهر ایران تبدیل خواهد شد. رئیس جمهور خاطر نشان کرد: بعد از دفاع مقدس مردم تصمیم گرفتند خرمشهر را آباد 
کنند ولی کارهای انجام شده به هیچ وجه کافی نیست و به همین دلیل حاضر هستم شخصاً به عنوان معاون فرماندار خرمشهر 
کارهای مردم را دنبال کنم. دکتر احمدی نژاد آب آش�امیدنی و بیكاری را مش�كلات اصلی خرمشهر و آبادان دانست و اظهار 
داشت: تاکنون طرح های متعدد و مهمی برای تامین آب آشامیدنی مناسب و ایجاد اشتغال برای جوانان خرمشهر و آبادان اجرا 
شده است. رئیس جمهور خاطر نشان کرد: تاکنون طرح های گوناگونی اجرا شده اما مشكل آب در حد توقع مردم رفع نشده است 
و امیدواریم با اجرای طرح انتقال، آب سالم و مطمئن به مردم خرمشهر و آبادان برسد. دکتر احمدی نژاد با بیان اینكه زیربناهای 
اشتغال در خرمشهر از بین رفته بود و کارهای انجام شده نیز پاسخگوی نیازهای جوانان خرمشهر و آبادان نیست، گفت: کارهای 

فراوانی از جمله اجرای شش طرح بزرگ صنعتی برای خرمشهر عملیاتی می شود.


